
Hvidbog for Redegørelse for vandløbenes målopfyldelse til 2027

Redegørelsen har været til kommentering hos Slagelse Kommunes Vandsynsråd d. 12.-17. marts 
2021.

Kommentar Svar
Dansk Ornitologisk Forening – ingen bemærkninger
Danmarks Sportsfiskerforbund
Ønsker en mere detaljeret handleplan for vandløbenes 
målopfyldelse

Administrationen arbejder med 
udgangspunkt i 
Vandområdeplanens 
indsatsprogram samt vandrådets 
arbejde.

Ønsker en anbefaling om at gøre vandløbene bredere Som ønsket skrives dette ind som  
anbefaling 4.

Gefion – Ingen bemærkninger
Ålauget for Lindes Å, Seerdrup Å og Bjerge Å med 
tilløb
Støtter en kortlægning af kilderne til sand i vandløbene - 
Mener ikke at sandvandringen skyldes dræn.

Ingen bemærkninger

Den fysiske variation i vandløbene må ikke ske på 
bekostning af vandafledningskapacitet og vandstand

Restaureringsprojekter ledsages 
altid af detaljerede beregninger af 
konsekvenserne for afvandingen. 
Projekterne gennemføres i dialog 
med lodsejerne og deres ønsker 
og i sidste ende er der forskellige 
muligheder for erstatning hvis det 
skulle blive aktuelt.

Ønsker eksakt viden omkring indhold og omfanget af 
miljøfremmede forurenende stoffer i tilledningen af renset 
spildevand (og overløb) samt tilløb fra vejnettet.

Det er Miljøstyrelsen der er 
tilsynsførende myndighed for 
renseanlæggene, så spørgsmål 
om prøveresultater for 
renseanlæggenes udledninger kan 
stilles til Miljøstyrelsen.
Der er ikke et 
overvågningsprogram, hvor der 
udtages vandprøver fra 
vejvandet, så denne viden findes 
umiddelbart ikke

Ønsker opgradering af udstyr og metoder til nutidigt optimal 
rensning på de kommunale rensningsanlæg.

Det er Miljøstyrelsen der er 
tilsynsførende, myndighed for 
renseanlæggene, så det er også 
dem der kan sætte krav om 
opgradering af udstyr, hvis der 
opdages et behov for dette.


